INSTITUTE NOTICE OF CANCELLATION, AUTOMATIC TERMINATION OF COVER AND WAR AND NUCLEAR EXCLUSIONS CLAUSE – HULLS

This clause shall be paramount and shall override anything contained in this insurance inconsistent therewith

1 Cancellation

Cover hereunder in respect of the risks of war, etc. may be cancelled by either the Underwriters or the Assured giving 7 days notice (such cancellation becoming effective on the expiry of 7 days from midnight of the day on which notice of cancellation is issued by or The Underwriters agree however to reinstate cover subject to Underwriters). agreement between the Underwriters and the Assured prior to the expiry of such and/or conditions notice of cancellation as to new rate of premium and/warranties.

2 Automatic Termination of Cover

Whether or not such notice of cancellation has been given cover hereunder in respect of the risks of war, etc, shall TERMINATE AUTOMATICALLY

2.1 upon the outbreak of war (whether there be a declaration of war or not) between any of the following:

United Kingdom, United States of America, France, the Russian Federation, the People's Republic of China:

2.2 in respect of any vessel, in connection with which cover is granted hereunder, in the event of such vessel being requisitioned either for title or use.

3 Five Powers War and Nuclear Exclusions

This insurance excludes

- 3.1 loss damage liability or expense arising from
- 3.1.1 the outbreak of war, whether there be a declaration of war or not between any of the following:

United Kingdom, United States of America, France, the Russian Federation, the People's Republic of China;

- 3.1.2 requisition either for title or use
- 3.2 loss damage liability or expense directly or indirectly caused by or arising from
- 3.2.1 ionising radiations from or contamination by radioactivity from any nuclear fuel or from any nuclear waste or from the combustion of nuclear fuel
- 3.2.2 the radioactive, toxic, explosive or other hazardous or contaminating properties of any nuclear installation, reactor or other nuclear assembly or nuclear component thereof
- 3.2.3 any weapon of war employing atomic or nuclear fission and/or fusion or other like reaction or radioactive force or matter.

华泰财产保险有限公司 协会解约通知、保险自动终止及战争、核风 险除外条款

本条款为首要条款,本保险中任何与本条款不一致的约定,应以本条款为准。

1. 解约

被保险人或被保险人可提前7日通知解除承保战争等风险的保险(保险人发出或收到解除通知之日零时起7日后解除生效)。但保险人同意当保险人与被保险人在解除通知到期之日前就新的保险费率与条款保证达成协议的,保险重新生效。

2. 保险自动解除

无论是否发出解约通知,当面临战争等风险时,本保险自动解除。

- 2.1 当下列国家间爆发战争时(无论宣战与否); 英国、美国、法国、俄罗斯、中国
- 2.2 本保险项下的任何船舶为所有权或使用权而被征用。

3. 五大国战争与核风险除外责任

本保险不承保下列风险:

- 3.1 下列事项导致的损失、损害、责任或费用:
 - 3.1.1 战争爆发,无论是否宣战或在下列国家间爆发:英国、美国、法国、 俄罗斯、中国
 - 3.1.2 无论为所有权或使用权的征用
- 3.2 直接或间接由下列事项导致的损失、损害、责任或费用:
 - 3.2.1 任何核燃料、核废料或核燃料燃烧所生的电离辐射或辐射污染
 - 3.2.2 任何核设施、反应器或其他核子装置或其核组件的辐射、毒素、爆 炸或其他危害或污染物质
 - **3.2.3** 任何使用原子或/和裂变、聚变或其他类似反应或辐射力或辐射物质之武器或设备。